
www.bizlawyer.ro
Un proiect al Bullet Media & 648 Group
2020-07-08 15:43:54

Oprescu (ARB): Cred ca ar trebui sa ne concentram pe panta revenirii din 2021;

trebuie sa ne folosim cu cap si cu masura toate resursele

Presedintele Asociatiei Române a Bancilor (ARB), Sergiu Oprescu,  a afirmat într-o conferinta de

specialitate ca ar trebui sa ne  concentram pe panta revenirii economice din 2021, ceea ce înseamna ca 

trebuie folosite "cu cap si cu masura" toate resursele disponibile la  nivelul sistemului financiar bancar.

"Eu cred ca este foarte important sa avem o panta de revenire mai  abrupta. Mie mi se pare mult mai important sa

discutam de 4% (crestere  economica, n.r.) de la anu', decât de minus 6% anul acesta", a declarat  Sergiu Oprescu,

presedinte ARB si CEO Alpha Bank, la videoconferinta  Profit Financial Forum "Finantam repornirea economiei".

Comisia Europeana se asteapta la un declin al economiei României de 6% în 2020, urmat de o crestere de 4% în

2021.

"Cred ca ar trebui sa ne concentram pe panta revenirii din 2021, ceea ce  înseamna ca trebuie sa ne folosim cu cap

si cu masura toate resursele  pe care le avem la nivelul sistemului financiar bancar: lichiditate si  capital - pentru a

putea finanta partea de revenire, pentru a putea  finanta partea a doua pe care noi trebuie sa o luam în calcul", a

mai  spus Sergiu Oprescu.

Acesta a subliniat ca sistemul bancar a reusit sa implementeze activ  toate masurile de amânare la plata si a reusit

sa tina aproape toate  sucursalele deschise.

"Am reusit sa implementam foarte activ aceste masuri de amânare la  plata: 324.000 de cereri , 60% dintre ele pe

Ordonanta guvernamentala,  40% pe moratoriu privat, pe initiativele luate la nivelul bancilor. Este  o suma uriasa,

reprezenta cam 22% din totalul volumului de credit la  nivelul persoanelor fizice - si vreo 28% din volumul de

credite la nivel  de persoane juridice. Va dati seama ca este peste o cincime din totalul  volumului de credit care a

fost procesat într-o perioada foarte scurta  de timp, fara riscuri operationale majore. (...) Am tinut aproape toate 

sucursalele deschise. Efortul a fost absolut comparabil cu cel pe care  l-am vazut si în alte industrii", a mai spus

Sergiu Oprescu.

Presedintele ARB a subliniat ca sistemul bancar a reusit sa digitalizeze  procese foarte rapid, iar aceasta

digitalizare "pe repede înainte" face  bine în principal societatii românesti.

"Sistemul bancar a reusit sa digitalizeze procese foarte rapid, sa vina  în fata clientilor cu niste solutii care, poate,

anul trecut erau de  neconceput. Cred ca aceasta digitalizare 'pe repede înainte' ne face  bine noua ca sistem, face

bine în principal societatii românesti. Este  un mecanism complex, nu poate fi facut numai într-o parte, pentru ca 

este o interactiune la nivelul întregii societati. Trebuie sa facem  aceasta digitalizare la nivelul întregii societati.

(...) Accentul  pentru mine este pe a doua etapa, pe etapa de revenire si ar trebui sa  vedem ce putem face astazi ca

sa fluidizam, sa accentuam panta revenirii  în 2021", a mai spus Sergiu Oprescu.
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